
Protokół
7. posiedzenia, IV. sesyi V. peryodn Sejmu galicyjskiego z dnia 

22. Grudnia 1886.

Początek o godzinie 11. minut 30.
Przewodniczący : M arszalek krajow y Jan hr. Tarnowski.
Sekretarze : Stanisław hr. Badeni A. Jędrzejowicz, Władysław ks. Sapieha.
Obecnych posłów 106.
Ze strony c. k. R ządu: c. k. Namiestnik JE . F ilip Zaleski.
M arszałek konstatuje dostateczną ilość posłów i otwiera posiedzenie.
M arszałek oznajmia, że protokół z 6. posiedzenia uznaje za przy ję ty , gdyż żadnych prze

ciw niemu nie wniesiono zarzutów.
Sekretarz p. A. Jędrzejowicz czyta spis petetyj wniesionych po dzień 22. Grudnia b. r, 

od Nr. 328, do Nr. 409. włącznie, które przydzielono następującym  kom isyom :
K om isyi budżetowej L. 328, 333, 335, 336, 338, 339, 340, 341, 344, 347, -350, 351, 352. 

356, 357, 362 do 366 włącznie, 371 do 376 włącznie, 382, 382, 385, 391 do 395 włącznie, 399, 
405, 406, 407.

K om isyi prawniczej L. 329, 334, 345, 346, 377 do 381 włącznie.
K om isyi gospodarstwa krajowego L. 330, 360, 409.
K om isyi bankowej L. 331.
K om isyi petycyjnej L. 332, 342, 343, 355.
K om isyi szkolnej L. 337, 349, 354, 361, 367, 368, 369, 370, 384, 388, 389, 390, 398, 400, 

401, 402, 403, 404, 408.
Kom isyi drogowej L. 348.
K om isyi administracyjnej L. 353, 359, 387, 396.
K om isyi gminnej L. 358, 386.
Komisyi górniczej L. 397.
Przystąpiono do porządku dziennego, którego pierwszym punktem j e s t :



Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie uregulowania obowiąz
ków co do zakładania, rozprzestrzeniania, utrzymywania, jakoteż i dozoru cmentarzy.

Sprawozdawca p. Smolka wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi administracyjnej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następują pierwsze czytanie sprawozdania W ydziału krajowego z projektem ustawy o sto

sunkach sług.
Sprawozdawca p. Smolka wnosi odesłanie powyższego przemiotu do komisyi adm inistra

cyjnej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego z czynności tyczących się 

krajowych szkół rolniczych w Dublanach i folwarku dublańslciego.
Sprawozdawca p. W ereszezyński wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi gospodarstwa 

krajowego.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie zaprowadze

nia krajowych opłat konsumcyjnych.
Sprawozdawca p. Bereźnicki wnosi wybór komisyi podatkowej z 9 członków, i odesłanie 

powyższego przedmiotu do tej komisyi.
Izba uchwala zgodnie z wnioskiem sprawozdawcy bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie wyłączenia 

okręgu c. k. Sądu powiatowego w Dubieeku z nowo utworzonego okręgu Sądu kolegialnego 
w Sanoku a pozostawienia go nadal w okręgu takiego Sądu w Przem yślu.

Sprawozdawca p. Bereźnicki wnosi odesłanie tego przedmiotu do komisyi prawniczej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
M arszałek wzywa Izbę do przystąpienia do wyboru komisyi podatkowej i zaprasza na sk ru

tatorów pp. Michałowskiego, Lasockiego, Lenińskiego, Rosnera i Rozwadowskiego Bolesława.
Na wniosek p. JE. Franciszka Smolki uchwala Izba zawieszenie posiedzenia na 10 minut 

celem porozumienia się eo do wyboru komisyi podatkowej.
M arszałek zawiesza posiedzenie na 10 minut.
Po przerwie Marszałek podejmuje posiedzenie na nowo.
P. Czerkawski wnosi odroczenie wyboru komisyi podatkowej do końca posiedzenia.
Po objaśnieniu M arszałka, który oznajmia, iż wybór odbędzie się później, a wynik wyboru 

komisyi podatkowej ogłoszonym zostanie dopiero przy końcu dzisiejszego posiedzenia, przystę
puje Izba do dalszego punktu porządku dziennego, którym jest pierwsze czytanie wniosku posła 
Jaworskiego w przedmiocie zmiany niektórych postanowień ustawy o dojazdach kolejowych.

P. Jaw orski uzasadnia swój wniosek a pod względem formalnym wnosi odesłanie takowego 
do komisyi drogowej.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie wniosku p Romańczuka w przedmiocie wezwania e. k. Rządu 

o założenie w Przemyślu gimnazyum z ruskim językiem wykładowym , jakoteż w przedmiocie 
założenia w Stanisławowie, Stryju, Kołomyi, Tarnopolu, Brzeżanach, Złoczowie lub ewentualnie 
w innych miastach bądź odrębnych gimnazyów, bądź stałych klas równorzędnych z ruskim języ 
kiem wykładowym.

P. Romańczuk uzasadnia swój wniosek, i pod względem formalnym wnosi odesłanie tako
wego do komisyi szkolnej.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.



N astępuje pierwsze czytanie wniosku p. Pławickiego w przedmiocie zalesienia nieużytków
w powiecie nowotarskim i projektu do ustawy o zalesieniu nieużytków w całym kraju.

P. Pławicki uzasadnia swój wniosek, zaś pod względem formalnym wnosi odesłanie tako
wego do komisyi gospodarstwa krajowego z zastrzeżeniem zdania sprawy jeszcze na bieżącej se-
syi sejmowej.

Izba uchwala wniosek odesłania do komisyi gospodarstwa krajowego bez rozprawy.
N astępuje pierwsze czytanie wniosku p. Merunowicza w przedmiocie urządzenia roboczych 

/.akładów poprawczjmh.
P. Merunowiez przemawia i wnosi pod względem formalnym odesłanie powyższego wniosku 

do komisyi adm inistracyjnej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Z kolei następuje pierwsze czytanie wniosku p. Eomanowicza z projektem ustawy o policyi 

ogniowej.
Przem awia p. Eomanowiez w uzasadnieniu swego wniosku, zaś pod względem formalnym 

wnosi odesłanie takowego do komisyi adm inistracyjnej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Z kolei następuje pierwsze czytanie wniosku p. Merunowicza w przedmiocie poparcia roz

woju kultury krajowej.
Przemawia p. Merunowiez a pod względem formalnym wnosi odesłanie swego wniosku do 

komisyi budżetowej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje drugie czytanie wniosku p. Eomanowicza w przedmiocie upoważnienia Wydziału 

krajowego, by w Styczniu 1887. przy wydatkach funduszu krajowego stosował się do budżetu 
uchwalonego na rok 1886.

Sprawozdawca p. Smarzewski przedstawia imieniem komisyi budżetowej następujący projekt 
do uchw ały:

Sejm upoważnia Wydział krajow y do pobierania od 1. Stycznia 1887. dochodów funduszu 
krajowego na podstawie budżetu uchwalonego na rok 1886. i do czynienia od 1. Stycznia 1887- 
wydatków zwyczajnych z funduszu krajowego w granicach określonych projektem  budżetu na 
rok 1887. przedłożonym przez W ydział krajowy. Upoważnienie to straci moc swoją w chwili, 
w której uchwała finansowa na rok 1887. zostanie przez Sejm powziętą.

W rozprawie ogólnej nikt głosu nie żąda.
M arszałek poddaje pod głosowanie powyższy wniosek komisyi budżetowej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Z kolei następuje drugie czytanie wniosku W ydziału krajowego tyczącego się petycyi gmin: 

Podhorzec, Zahorzec, Huty Werhobuzkiej, Opoki, Huciska O leskiego, Poboczy, Sassowa, Maj
danu, P ieniak i Hołobicy, tudzież gmin Kotłowa, Oleska, Jasionowa i innych gmin w przedmio
cie przeniesienia siedziby c. k. Sądu powiatowego z Oleska do Podhorzec.

Sprawozdawca p. Fruehtm an czyta sprawozdanie komisyi prawniczej z następującym wnio
skiem :

Komisya prawnicza, zgodnie z Wydziałem krajowym, wnosi:
W ysoki Sejm raczy uchwalić:
Sejm Królestwa Galicyi i Lodomeryi z Wielkiem Księstwem Krakowskiem nad petycyą 

gmin Podhorce i okolicznych, żądających przeniesienia siedziby c. k. Sądu powiatowego z Ole
ska do Podhorzec, przechodzi do porządku dziennego.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
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Następuje drugie czytanie wniosku W ydziału krajowego w sprawie wyłączenia gminy Po- 
kropiwny z okręgu c. k. Sądu powiatowego w Kozowie, c. k. Sądu obwodowego w Brzeżanach 
i c. k. Starostwa Brzeżańskiego, a przyłączenia jej do c. k. Sądu powiatowego miejsko-delego- 
wanego, Sądu obwodowego i Starostw a w Tarnopolu.

Sprawozdawca p. Fruchtm an czyta sprawozdanie komisyi prawniczej z następującym  wnio
skiem : Komisya prawnicza, zgodnie z W ydziałem krajowym, wnosi:

W ysoki Sejm raczy uchw alić:
Sejm królestwa Galicy i i Lodomeryi z Wielkiem Księstwem Krakowskiem w myśl §. 2. 

ustaw}r z dnia 11. Czerwca 1868 r. (Nr. 59. Dz. u. p.) oświadcza c. k. Rządowi swą opinię, iż 
pożytecznem uznaje, aby gmina i obszar dworski Pokropiwna z okręgu c. k. Sądr. powiatowego 
w Kozowej, c. k. Sądu obwodowego i c. k. Starostwa w Brzeżanach w yłączone, a do okręgu
c. k. Sądu powiatowego delegowanego, c. k. Sądu obwodowego i c. k. Starostwa w Tarnopolu
przyłączone zostały.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Z kolei następuje drugie czytanie wniosku Wydziału krajowego w sprawie przeniesienia sie

dziby c. k  Sądu powiatowego ze Starejsoli do Chyrowa.
Sprawozdawca p. Fruchtm an czyta sprawozdanie komisyi prawniczej z następującym wnio

skiem :
Wysoki Sejm raczy uchwalić :
Sejm przechodzi do porządku dziennego nad petycyą gminy Ohyrów i okolicznych, o prze

niesienie siedziby c. k. Sądu powiatowego ze Starejsoli do Chyrowa.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej z petycyi djaków w przedmiocie polepszenia 

ich bytu materyalnego.
Sprawozdawca p. Merunowicz czyta prawozdanie komisyi petycyjnej w powyższym przed

miocie.
Podczas odczytywania sprawozdania p. Wernicki wnosi uwolnienie sprawozdawcy od czyta

nia sprawozdania.
Po objaśnieniu M arszełki pod względem formalnym, odczytuje sprawozdawca dalsze ustępy 

sprawozdania z następującym  wnioskiem komisyi petycyjnej:
Wysoki Sejm raczy przejść nad petycyami djaków o polepszenie ich bytu m ateryalnego 

w drodze ustawodawstwa krajowego, do porządku dziennego.
Przemawia p. Romańczuk i wnosi odroczenie uchwały nad tym wnioskiem i odstąpieniem 

petycyi powyższej wraz z petycyami, jakie jeszcze w tym przedmiocie wniesione zostaną, W ydzia
łowi krajowemu z wezwaniem zdania sprawy na najbliższej sesyi sejmowej.

Izba popiera dostatecznie wniosek p. Romańczuka.
Przemawiają p. ks. Buchwald, ks. Siczyński.
Po zamknięciu dyskusyi na wniosek p. Małeckiego przem aw iają zapisań, do głosu pp. hr. 

Golejewski, p. Antoniewicz.
Po przemówieniu sprawozdawcy, poddaje Marszałek pod głosowanie powyższy wniosek ko

misyi petycyjnej, który Izba 40 głosami przeciw 86 uchwala.
Następuje sprawozdanie z petycyi Wildera, dzierżawcy m yta krajowego na drodze Żół- 

kiewsko-Krystynopolskiej o zwolnienie z dalszej dzierżawy m yta krajowego i zwrot czynszu 
dzierżawnego.

Sprawozdawca p. Pławicki czyta sprawozdanie o petjmyi p. Zallela W ildera d o i. s. 188. dzie
rżawcy myta kraj. na drodze Żółkiewsko Krystynopolskiej w Nowym dworze i Błotni sieleckiej 
o zwolnienie z dalszej dzierżawy m yta w obydwu miejscowościach i zwrot czynszu dzierżawnego 
za 4 mies ące, z następującym  wnioskiem komisyi petycyjnej :



Wysoki Sejm raczy uchw alić:
Nad petycyą Zallela W ildera dzierżawcy myta w Nowym dworze i Błotni Sieleckiej na dro

dze kraj. o zwolnienie go z dalszego dotrzymania kontraktu i zwrot czynszu dzierżawnego za 
miesięcy cztery, przechodzi się do porządku dziennego.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Przed przystąpieniem  do dalszego punktu porządku, wzywa M arszałek pp. skrutatorów  do 

zbierania kartek na wybór komisyi podatkowej.
Na wniosek p. hr. Szczęsnego Koziebrodzkiego uchwala Izba skład komisyi podatkowej z 12 

członków.
M arszałek wzywa Izbę do oddania kartek  na 12 członków powyższej komisyi.
Z kolei następuje sprawozdanie z petycyi gminy Jodłówki o przyjęcie kosztów utrzymania 

Alojzy Rompało w kwocie 297 zł. 38 ct. w. a. na fundusz krajowy.
Sprawozdawca p. Płaziński prostuje wniosek komisyi w ten sposób, iż opuścić należy z ta 

kowego końcowy ustęp od wyrazu „koszta zaś“ aż do końca, natom iast z zacytowaniem rubryki. 
Następnie czyta sprawozdawca sprawozdanie komisyi z wnioskiem w następującem, już zmodyfi- 
kowanem brzmieniu:

W ysoki Sejm raczy uchwalić:
Koszta utrzym ania małoletniej Alojzy Józefiny Rompała w łącznej kwocie 267 zł. 40 ct. za

płacić Magistratowi w Budapeszcie za gminę Jodłówkę Tuchowską z funduszu krajowego (rub
ryka X V I).

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej z petycyi gminy Dobra, powiatu Jarosławskiego, 

o wyjednanie opustu zaległych podatków.
Sprawozdawca p. Strasser czyta sprawozdanie komisyi petycyjnej z petycyi gminy Dobra 

powiatu Jarosławskiego o wyjednanie opustu zaległych podatków, z następującym wnioskiem 
kom isyi:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:
Petycyę do L. 50 s. 11 p. odstępuje się c. k. Rządowi do bliższego zbadania i możliwego 

uwzględnienia.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
P. B. Rozwadowski ogłasza wynik wyboru komisyi podatkowej :
Głosujących 83.
W ybrani: pp. Wernicki, A. Skrzyński, Fruchtman. Abrahamowicz, Chamiec, Chrzanowski, 

Czaykowski, Gniewosz, Ilausner, Jaworski, Jędrzejowicz Edward, Romer.
M arszałek wzywa wybraną komisyę, aby się zechciała ukonstytuować.
M arszałek wzywa oraz pp. przewodniczących komisyj w ogóle, a w szczególności tych, 

którym przedmioty z dzisiejszego posiedzenia przydzielone zostały, aby zechcieli referaty przy
dzielać tak, iżby referenci w czasie feryi świątecznych mogli obeznać się z przedmiotem.

Sekretarz p. St. hr. Badeni czyta następujący dostatecznie poparty wniosek:
W ysoki Sejm raczy uchwalić :
W zywa się c. k. Rząd, aby zechciał wpłynąć na Bank austro-węgierski w tym kierunku, 

aby przy organizacyi istniejących i otwarciu nowych kantorów pomocniczych tegoż Banku w n a
szym kraju, uwzględniano życzenia interesowanych powiatów i gmin, i by poruczano utrzym y
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wanie takich kantorów instytucyom , które dają gwarancyę, że przy sprawowaniu zastępstw a 
Banku nie będą pomijać interesu rolnictwa i przemysłu.

Lwów dnia 20. Grudnia 1886.

W nioskodawca Skałkowski w. r.

Piłat, Henzel, Kuczkowski, Borkowski, Romer, Scipio, Dembowski, Romanowicz, Goldman, 
Merunowicz, H enryk Janko, Mroczkowski, Brykczyński, Kapri, W. Koziebrodzki, Połanowski.

M arszałek oświadcza iż wniosek powyższy traktow any będzie regulaminowo.
JE . p. Namiestnik jako komisarz rządowy oznajmia, iż na mocy Najw. rozporządzenia Jego 

Ces. Król. Apostolskiej Mości Sejm krajow y został z dniem dzisiejszym odroczony do 10. S ty 
cznia 1887. roku.

Na wezwanie M arszalka odczytuje sekretarz p. hr. St. Badeni protokół dzisiejszego posie
dzenia Sejmu, k tóry  Izba przyjmuje.

Po wyczerpaniu porządku dziennego Marszałek zamyka posiedzenie i oznajmia, iż porządek 
dzienny przyszłego posiedzenia pp. posłom rozesłanym zostanie.

Koniec posiedzenia o godzinie 1. minut 50. z południa.

Marszałek kra jow y:

Jan hr. Tarnowski w. r.

Sekre ta rze :
St. Badeni w. r.

A. Jędrzejowicz w. r.



S p i s  p e t y c y j
wniesionych po dzień 22. Grudnia 1886.

828. A nastazja  Głąb pp. Romanowicza, o zapomogę.
329. Wydział powiatowy w Buezaczu pp. W ładysław a W olańskiego, o wydzielenie gminy Luka ad 

M anaster i Uniż z okręgu Rady powiatowej w Horodence a przyłączenie jej do Buczacza.
330. Wydział spółki wodnej dla regulacyi Starego Brnia z dopływami, pp. Reya, w sprawie przy

znania subw encji państwowej.
331. Gmina Radomyśl pp. Reya, o pożyczkę 12.000 zł. na dokończenie budowy szkoły.
332. Krajowe Towarzystwo kupców i przemysłowców pp. Romanowicza, o zaprowadzenie języka 

krajowego przy boletach i deklaracyach w c. k. Urzędach cłowych.
333. Zarząd Wydziału Tow arzystwa pedagogicznego w Przem yślu pp. W ereszczyńskiego, o sub

w encję dla szkoły przemysłowej tamtejszej.
334. Gmina Sędziszów pp. A. Jędrzejowicza, o przydzielenie do terytoryum  c. k. Sądu powia

towego w Ropczycach.
335. G a l i j s k i e  Towarzystwo leśne pp. Romana Potockiego, o subwencyę na wydawnictwo czaso

pisma „Sylw ank
336. W ydział ruskiej bursy w Tarnopolu pp. Siczyńskiego, o zapomogę.
337. Michał Krzyszkowski były nauczyciel pp. St. Jędrzejowicza o zwrot kwoty 105 zł. 32 ct. 

wpłaconej do funduszu emerytalnego.
338. Gmina Zawisznia pp. Polanowskiego, o zapomogę na spłacenie długów zaciągniętych na bu

dowę szkoły.
339. Stowarzyszenie pracy kobiet we Lwowie pp. Skałkowskiego, o subwencyę.
340. Kuratorya szkoły handlowo-przemysłowej w Kołomyi pp. Wierzbickiego, o zapomogę.
341 W ydział powiatowy w Nisku pp. St. Jędrzejowicza o zwolnienie od zapłaty kw oty 1000 zł. 

z funduszu powiatowego na budowę drogi Rzeszów-Nisko.
342. Sime Schrajerowa dzierżawczyni myt w Haliczu i Jezupolu pp. Brykczyńskiego o defalkę.
343. Oziasz F reyer i Abisz Garfunkel pp. Augustynowicza, o defalkę z powodu strat na dzie

rżawie m yta w Smykowcach i Zagrobeli.
344. Józefa Zaleska, pp. H. Jankę, o zapomogę.
345. Gmina Opaki, pp. Kaszewkę, o wydzielenie z terytoryum  sądowego w Olesku a przyłączenie 

do Złoczowa.
346. Gmina Werchobuż, pp. Kaszewkę, prosi jak  wyżej.
347. Towarzystwo Tatrzańskie w Krakowie, pp. Pławickiego o subwencyę na utrzymanie szkoły 

fachowej dla przemysłu drzewnego w Zakopanem.
348. Towarzystwo T atrzańskie w Krakowie, pp. Pławickiego, o uchwalenie budowy drogi k ra

jowej z Poronina do granicy węgierskiej.
349. Stowarzyszenie „Szomer Izrael0 we Lwowie, pp. Goldmana, o zmianę statu tu  organizacyj

nego Rady szkolnej krajowej w tym duchu, aby w skład jej mógł wchodzić reprezentant 
ludności żydowskiej.

350. Lwowska komisya Tow arzystw a opieki nad weteranami polskimi z r. 1831, pp. Goldmana 
o subwencyę.
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B51. Związek austryackich urzędników kolejowych w AYiedniu, pp. Goldmana o zapomogę.
352. Ten sam, pp. Struszkiewicza, o zapomogę.
353. Edmund Krasicki, pp. Żurowskiego, o wyjednanie u c. k. Rządu zniżenia opłaty za analizę 

trunków spirytusowych.
354. Tomasz Dobrowolski, nauczyciel w Strusowie, pp. Kopycińskiego o trzeci dodatek 5-letni.
355. Stanisław Nowicki włościanin, pp. Kopycińskiego o zarządzenie, ażeby mu udział jego zło

żony w Zakładzie włościańskim wydanym został.
356. Stowarzyszenie opieki nad uwolnionymi w ięźniam i, pp. Merunowicza, o znaczniejszą sub- 

wencyę.
357. D yrekcya szkoły przemysłowej w Stanisławowie, pp. Mroczkowskiego o subw encję.
358. W ydział powiatowy w Brzeżanach, pp. Romana Potockiego, c zmianę §. 2, 95 i 96 ustawy 

gminnej.
359. Ten sam, w sprawie zmiany ustawy polowej.
360. W ydział powiatowy w Myślenicach, pp. Lasockiego, w sprawie poboru surowicy dla bydła

ze salin w Wieliczce.
361. Rada szkolna miejscowa w Szczucinie, pp. Męcióskiego, o reorganizacyę szkoły.
365. Edward Orlecki emerytowany nauczyciel, pp. W. Sapiehę, o zaliczkę lub o zapomogę.
363. Karol Ziobrowski nauczyciel, pp. Romana Potockiego, o zaliczkę lub o zapomogę.
364. Antonina Czepiel, pp. Bilińskiego, o zapomogę.
365. Marya Tabisz, pp. Słoneckiego, o zapomogę.
366. Marya Kowalska, wdowa po nauczycielu, pp. Merunowicza, o zapomogę.
367. Rada szkolna miejscowa w Bielanach, pp. Romanowicza, o podwyższenie płacy nauczycielowi.
368. Rada szkolna miejscowa w Regulicach, pp. Artura Potockiego, o podwyższenie płacy nau

czycielowi.
369. Michał Kuszniereńko nauczyciel, pp. Sawę, o policzenie 13 lat służby przedetatowej.
370. Jan Muller nauczyciel w Przemyślu, pp. Kopycińskiego, o podwyższenie płacy.
371. Marya Wojakowska, uczennica 4. roku seminaryum nauczycielskiego, pp. Struszkiewicza, 

o zapomogę.
372. Apolinary Staszewski nauczyciel w Przemyślu, pp. Struszkiewicza, o zapomogę.
373. K atarzyna Gramczyńska, pp. Struszkiewicza, o zapomogę.
374. Emilia Kubalska, pp. Struszkiewicza, oferuje na sprzedaż swoją kamienicę dla pomieszcze

nia c. k. żandarm eryi.
375. Maurycy Attermann nauczyciel, pp. Goldmana o zapomogę.
376. Maurycy Stierer. pp. Goldmana, o subw encję na kształcenie się w nauce na skrzypcach.
377. Gmina Trójca, pp. Merunowicza, o wyłączenie z okręgu c. k. Sądu w Birczy, a przyłącze

nie do Dobromila.
378. Gmina Łodzinka górna, pp. Merunowicza, w sprawie jak  wyżej.
379. Gmina Łodzinka dolna, jak  wyżej.
380. Gminna Jam na górna, jak  wyżej.
381. Gmina Jam na dolna, jak  wyżej.
382. Erazm Podgórski, nadzorca przy kolei Karola Ludwika, pp. W. Sapiehę, o stypendyum dla 

córek na kształcenie ich muzyce.
383. Feliks Zalasiński, pp. Struszkiewicza, o zapomogę.
384. Józef Osuchowski nauczyciel, pp. Struszkiewicza. o em eryturę lub zapomogę.
385. Jan  Kurmann nauczyciel, pp. Struszkiewicza, o zapomogę.
386. W ydział powiatowy w Śniatynie, pp. Struszkiewicza, w sprawie przymusowej asekuracyi 

budynków włościańskich.
387. Rada gminna w Gródku, pp. Struszkiewicza, o zmianę postanowień §. 74 i 75 ustawy bu

dowlanej z 28. Kwietnia 1882.
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388. Jan  Hałan nauczyciel, pp. Struszkiewicza, o podwyższenie płacy.
389. Rada szkolna miejscowa w Pietniczanach, pp. Szuszkiew icza, o podwyższenie płacy nau

czycielom.
390. Mikołaj Sledkiewicz nauczyciel, pp. Struszkiewicza, o policzenie mu 2 lat służby spędzonej 

na praktyce nauczycielskiej.
391. Kazimierz Kratzer nauczyciel, pp. Struszkiewicza, o zapomogę.
392. Leokadya Baranówna, pp. Struszkiewicza, o zapomogę.
393. Antonina Nowosiodlowska, pp. Linińskiego, o zapomogę.
394. M arya Lewicka, wdowa po nauczycielu, pp. Chamca, o zapomogę.
395. Towarzystwo T atrzańskie w Krakowie, pp. Plawickiego, o subwencyę.
396. Wydział powiatowy w Tłumaczu, pp. ks. Sawę, o zmianę §. 38. ustawy polowej.
397. Konstanty Pellech, pp. ks. Sawę, o subwencyę na poszukiwanie węgla kamiennego w po

wiecie Tłumackim.
398. Leon Sykutowski, kierownik szkoły 4-klasowej w Nowym Targu, pp. Pławickiego, o poli

czenie do em erytury czasu służby od 4. Stycznia 1845.
399. Tekla Kogut, wdowa po nauczycielu, pp. Bobczyńskiego, o zapomogę dla trojga dzieci.
400. Kazimiera Zdrójkowska, nauczycielka w Jeżowem , pp. Tyszkiewicza, o policzenie 20 lat. 

utrzymywania koncesyonowanego pensyonatu, do lat słuzoy szkolnej.
401. Rada szkolna miejscowa w Szczercu, pp. Merunowicza, o podwyższenie płacy nauczycielom.
402. R ada szkolna miejscowa w Rzęśni ruskiej, pp. Merunowicza, o podwyższenie pensyi 

nauczycielom.
403. R ada szkolna miejscowa w Kamienopolu, pp. Merunowicza, o przeistoczenie szkoły filialnej 

na etatową z podwyższeniem płacy tamtejszym nauczycielom.
404. Felicya Romanowska, pp. Polanowskiego, o subwencyę w kwocie 1000 zł. na kształcenie 

się w śpiewie.
405. Antoni Roman Popiel uczeń c. k. szkoły przemysłowej w Wiedniu, pp. Hoszarda, o subwencyę.
406. Zarząd centralny Stowarzyszenia wzajemnej pomocy dyetaryuszów i urzędników, pp Biliń

skiego, o subwencyę.
407. Michał Pieniądz, były nauczyciel, pp. ks. Kopycińskiego, o dar z łaski.
408. Tekla Borowiecka nauczycielka w Chrzanowie, pp. Art. Potockiego, o podwyższenie płacy 

rocznej z 300 zł. na 500 zł.
409. Galicyjskie Towarzystwo leśne, pp. Pławickiego, z projektem zalesienia pustek krajow ych.

Ż Drukarni Ludowej we Lwowie.




